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STAROSTA OLSZTYNSKI

Olsztyn, dnia 24lipca 2024 r.

Or11.0003.4.2024

Pan

Krzysztof Kamiiski
Radny Powiatu Olstyfskiego

W odpowiedzi na Pana pismo, przeslane mailem w dniu 16 lipca 2024 r. informuje,

co nastgpuje:

1. Zgodnie z decyzjq Gminy Stawiguda oraz radnych gminnych nawierzchnia ul. Warszawskiej

w Stawigudzie wykonana bqdzie jako bitumiczna. lstnie.iqca nawierzchnia z kostki kamiennej

zostanie rozebrana;

2. Droga jest projektowana zgodnie z obowiazujQcymi przepisami a wiQc tak, aby umoiliwic

przejazd po.iazdom o nacisku 115kN/o6 czyli o masie przekraczajqce.j 10 ton. Nie oznacza

to.iednak, ie na drodze o nacisku 115kN/oj, moina dopuicit niczym nieograniczony ruch

samochod6w ciqiarowych o takim nacisku, poniewai obciaienie drogi zaleiy r6wniei

od natgienia ruchu. PnygotowujEc projekt drogi okre6lono wiec je.i kategorie ruchu (KR) czyli

obciqienia drogi ruchem samochodowym, wyraione w osiach obliczeniowych (100 kN)

na obliczeniowy pas ruchu na dobq. Ola te.i drogi przyjeto KR3 czyli od 71 do 335

osi obliczeniowych (100 kN) na obliczeniowy pas ruchu na dobq;

3. Budowa 6cieiki pieszo-rowerowej na odcinku od wezia S-51 do ul. Mazurskiej objeta jest

oddzielnym opracowaniem realizowanym przez Gminq Stawiguda;

4. Skrzyiowanie ul. Warszawskiej z ul. Olsztyriskq:

a) Zgodnie z wolq wyraionQ przez Gminq Stawiguda i mieszkanc6w na przedmiotowym

skrzyiowaniu zostanie zaprojektowane rondo;

b) Zaproponowane przez Gmine Stawiguda rozwiqzanie przewidu.ie wykonanie ronda o lqcznej

6rednicy okolo 18 m;

c) W opinii tutejszei iednostki rozwiEzanie zaproponowane przez Gminq Stawaguda jest

niezgodne z powszechnie stosowanymi rozwiqzaniami w budownictwie drogowym.

Powodowa6 bgdzie ono sytuacle potencjalnie niebezpieczne poprzez wymuszanie

pierwszeistwa na rondzie oraz najeidianie na wewnetrzny krag lub zewnetrznq krawqdi
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ronda pny skrecie wiQkszych pojazd6w. Jednakie ze wzglqdu na znaczne naciski Gminy

(bqdqcej jednostka wsp6tfinansujacA zadanie) decyziQ Starosty Olsztyiskiego wprowadzono

wnioskowane rozwiqzanie.

d) Powiekszenie ronda do ukladu eliptycznego powodowaloby konieczno6d wywlaszczenia

gruntu pod parkingiem budynku bytego hotelu, gdzie zlokalizowane ma byd przedszkole.

powazanlem
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Stawiguda, dnia l6 Lipca 2024 r.

Radny Rady Powiatu OLsztyiskiego
Krzysztof Kami6ski
ut.IIts
!I-'

Starosta Otsztyiski
Pan Andrzej Abako
Za poSrednictwem
PrzewodniczQcego Rady Powiatu

W zwiqzku z projeKowanE przebudowq drogi powiatowej 1441 N, na odcinku od wgzta S-51 do
uticy Otsztyiskiej, w miejscowoSci Stawiguda proszg o udzieLenie informacji:

'1. Wjaki spos6b bgdzie przebudowana utica Warszawska, kt6ra obecnie jest wyto2ona brukiem
kamiennym?

2. Czy sA projeKowane zmiany w strukturze uticy, tak aby po ulicy mogty pnqe2d|ac cie2kie
samochody ciq2arowe (o DMC przekraczajAcej 10 ton)?

3. Czy w ramach inwestycji bgdzie poto2ony chodnik pomigdzy rondem bQdqcym etementem
w9zta drogowego na drodze S-51, a utacq Lqkowq oraz pomigdzy uticQ Lqkowq, a uticQ

Mazurskq?
4. Odnosnie do skrzy2owania uLic Warszawskiej iOtsztynskiej:

a- Czy ptanowane jest tam rondo?
b. lezeti tak, to jakie bgdzie miato wymiary?
c. Czy samochody cigzarowe, gtownie sktady z naczepami, bedq miaty moztiwosi ,,wyrobienia

sie" przy skrgcie w tewo z ut. Otsztynskie.i w kierunku Kosciola?
d. Qzy tozwaaano mozliwosc powiQkszenia ronda do uktadu ronda etiptycznegoi z

wykorzystaniem obecnego parkingu pomigdzy budynkiem bytego hotetu, a budynkiem
bytego komisariatu Poticji, zgodnie z poni2szym szkicem?

1 Rondo etiptyczne (owatne): Ronda o owatnym ksztaicie, K6re mog? by6 stosowane na skrzyzowaniach o nieregutarnym ksztatcie

lub tam, gdzie niezbedne jest zwiekszenie pojemno6ci ruchu.
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lnformujQ jednocze6nie, 2e jako Radny Powiatu OLsztyiskiego zostalem poproszony przez
grupQ mieszkaic6W a takie przez nieKorych Radnych Gminy Stawiguda o przekazanie

stanowiska, w mySL kt6rego mieszkancy nie wyobra2ajq sobie pozostawienia obecnego uktadu
skrzyzowania utic Warszawskie.i iOtsztynskiej. Obecny uktad powoduje powstawanie korkow,
jak rownie2 stwarza zag(ozenie zaiwno dta ruchu kolowego, jak i dta ruchu pieszego. Przy czym
ani sygnaLizacja Swiettna, ani zmiana pierwszenstwa ptzejazdu nie bgdq dobrze odebrane
przez mieszkadcow i nie rozwiQ2Q probtem6w komunikacyjnych.

Przebudowa tak wa2nego miejsca musi byc wiqc wykonana w sposob przemystany, tak
aby pieniAdze pubticzne zosta{y wydane perspeldywiczn ie, a zastosowane rozwiqzania
komunikacyjne mogty stu2y6 mieszkafcom i przyjezdnym przez najblizsze kiLkana6cie-

kitkadziesiqt tat.

Z wyrazami szacunku

Podpisane elektronicznie ptzez KJzyszlof Adam

Kamidski (CeMkal kwaifikowany)wdniu 2024-07,16


